
Rada Gminy Białośliwie 

Radni 

Protokół nr LVIII.2023 

LVIII Sesja w dniu 23 sierpnia 2023  

Obrady rozpoczęto 23 sierpnia 2023 o godz. 15:30, a zakończono o godz. 15:51 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1.Grzegorz Bartczak 

2. Karol Bartoszek 

3. Krystyna Brągiel 

4. Magdalena Czapla 

5. Piotr Janeczko 

6. Sylwia Jurgiel 

7. Ryszard Kwieciński 

8. Małgorzata Mańka 

9. Jacek Matlak 

10. Jolanta Sikora 

11. Krzysztof Sonnenberg 

12. Piotr Strojek 

13. Joanna Suska 



14. Aldona Wachowiak-Górniak 

15. Ryszard Wolny 

1. Otwarcie posiedzenia. 

LVIII sesję Rady Gminy Białośliwie otworzył i przewodniczył temu posiedzeniu 

Przewodniczący Pan Krzysztof Sonnenberg. Sesja została zwołana na wniosek Wójta, po czym 

odczytał wniosek. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Wniosek Wójta stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

2.Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych, na 15-stu ustawowego składu  

w związku z tym posiedzenie jest prawomocne. 

Następnie Przewodniczący powitał wszystkich obecnych: radnych, Wójta, Panią Skarbnik oraz 

pozostałe osoby uczestniczące w posiedzeniu.  

Po czym poinformował, że obrady Rady Gminy Białośliwie są rejestrowane za pomocą 

urządzeń nagrywających dźwięk i obraz. Klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania 

danych osób uczestniczących w obradach jest zamieszczona na drzwiach sali obrad.  

W związku z tym zaznaczył, że każda osoba zainteresowana udziałem w obradach sesji Rady 

Gminy Białośliwie powinna zapoznać się z treścią tej informacji.  

Ponadto poprosił o zachowanie przepisów dotyczących ochrony danych osobowych podczas 

wypowiedzi i prezentacji. 

3.Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący poinformował, że porządek obrad został  Radnym doręczony elektronicznie 

 w aplikacji e Sesja oraz podany do wiadomości na stronie BIP gminy.  

Sesja została zwołana na wniosek  Wójta, więc nie ma możliwości zmiany porządku obrad. 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  



3.Przedstawienie porządku obrad. 

4. Powołanie sekretarza obrad. 

5. Uchwała w sprawie zmiany budżetu gminy Białośliwie na 2023 r. 

6. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na lata 

2023-2030. 

7. Uchwała w sprawie powołania Zespołu opiniującego kandydatów na ławników. 

8. Uchwała w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Gminie Białośliwie. 

9. Uchwała w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

przez dzieci objęte wychowaniem przedszkolnym w Samorządowym Przedszkolu „Mali 

Odkrywcy” w Białośliwiu prowadzonym przez Gminę Białośliwie. 

10. Zakończenie obrad. 

4. Powołanie sekretarza obrad. 

Przewodniczący poinformował, że zgodnie z przyjętą zasadą dotyczącą powołania sekretarza 

obrad funkcję tą podczas dzisiejszej sesji pełni radny Piotr Janeczko.  

5. Uchwała w sprawie zmiany budżetu gminy Białośliwie na 2023 r. 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 

dzisiejszym.  

Po czym  zapytał czy w temacie projektu uchwały ktoś chce zabrać głos ? 

Radna Aldona Wachowiak – Górniak powróciła do dyskusji z posiedzenia komisji połączonej. 

Dokładnie do punktu, który pojawił się w zmianach budżetowych ( są cztery strony zmian 

budżetowych). Jest to sesja nadzwyczajna i jest to dla niej niepokojące. Chodzi o tryb 

zwoływania sesji, że jest to tryb nadzwyczajny, a nie zwyczajny. Była zaledwie godzina na 

omówienie zmian budżetowych. Punkt, który chce podkreślić to inicjatywa Wójta dot. zmian 



budżetowych. Pojawiło się w pierwotnej wersji nowe zadanie inwestycyjne „Adaptacja części 

budynku szkoły w Białośliwiu na przedszkole wraz z modernizacją boiska” na kwotę 19.065 zł 

celem zabezpieczenia środków na opracowanie wniosku o dofinansowanie wraz ze studium 

wykonalności w związku z ogłoszonym naborem w ramach Programu Fundusze Europejskie 

dla Wielkopolski 2021-2027. W trakcie dyskusji kilku radnych zwróciło się z prośbą  

o wyjaśnienia, zgłosiło wnioski ze szczególnym zwróceniem uwagi na niektóre aspekty 

dotyczące ewentualnego przeniesienia Przedszkola z parku do Szkoły. W wyniku tego 

powyższy punkt został przeniesiony na najbliższe sesje, pojawiła się korekta i między innymi 

jedna z korekt dotyczy tego punktu. W zmianach budżetowych nie ma już tego zadania 

inwestycyjnego. Natomiast osobiście radna zwróciła uwagę na następujące problemy związane 

z tym projektem. Poprosiła aby przyjąć też w rozważaniach problem z małym boiskiem, które 

jest w Białośliwiu przy Szkole. Ma to boisko zaspokoić potrzeby zarówno przedszkola jak  

i potrzeby uczniów szkolnych. W związku z tym prosiła, żeby rzeczywiście ten problem był 

rozważony. Informacja, którą uzyskała o propozycji Wójta o zaadaptowanie ganku osobiście 

dla niej jest nie do przyjęcia. Tak zwany ganek służy mieszkańcom szczególnie górnej części 

ulicy Ogrodowej jak i również ulicy Polnej. Jest to skrót, który rzeczywiście jest 

wykorzystywany przez tych ,mieszkańców. Trzeba wziąć również pod rozwagę potrzeby 

mieszkańców przy tego typu zadaniach inwestycyjnych. Ostatni punkt na który zwróciła uwagę 

tj. kwestia dowożenia przez rodziców dzieci do szkoły. W tej chwili jest ogromny problem, 

żeby znaleźć miejsce przy godzinach szczytu parkingu przy kościele i szkole. Rodzice skarżą 

się na to. Uważa, że przy tego typu projektach warto też zastanowić się jak poprawić sytuację, 

jeżeli chodzi o ten punkt. Radna zgłosiła również swoje wątpliwości do zmiany, którą 

zainicjował również Wójt. Dotyczy rozdziału 80113 – zmniejsza się plan wydatków bieżących 

o kwotę 47.880,95 zł na dowóz dzieci do szkół w roku szkolnym 2022/2023 z uwagi na 

niewykorzystanie środków w całości. Zadała pytanie czy uregulowano zaległości dot. 

rodziców, którzy dowożą dzieci niepełnosprawne, dotyczy to poprzedniego roku. Czy zostały 

też naliczone i uregulowane odsetki? Z tego co Skarbnik wyjaśniła nie zostało to uregulowane. 

W związku z tym we wniosku, który pojawi się w protokole komisji połączonych będzie zapis 

jej wniosku, żeby podać podstawę prawną. Dlaczego nie zostały te odsetki naliczone  

i uregulowane. W przypadku kiedy będzie taka potrzeba to będzie prosiła radnych, żeby 

zabezpieczyć te środki. Jest to nieduża kwota, jakieś 200-300 zł. Poprosiła, żeby odpowiedź na 

wniosek przygotować na piśmie.  

Więcej głosów w dyskusji nie było, zatem Przewodniczący zarządził głosowanie.  



Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Białośliwie na 2023 r..  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Sylwia Jurgiel, Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, 

Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard 

Wolny 

Uchwała nr LVIII.328.2023 w sprawie zmiany budżetu gminy na 2023 r. została podjęta 

jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

6. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na 

lata 2023-2030. 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 

dzisiejszym. 

Po czym otworzył dyskusję nad projektem uchwały. Do dyskusji nikt się nie zgłosił, w związku 

z tym Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem uchwały Rady Gminy Białośliwie 

z dnia 23 sierpnia 2023 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Białośliwie na lata 2023-2030., 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na 

lata 2023-2030.. 



Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Sylwia Jurgiel, Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, 

Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard 

Wolny 

Uchwała nr LVIII.329.2023 w sprawie zmiany budżetu gminy na 2023 r.  została podjęta 

jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

7. Uchwała w sprawie powołania Zespołu opiniującego kandydatów na ławników. 

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały radnym doręczono drogą elektroniczną. 

Ponadto został omówiony i zaopiniowany na posiedzeniu połączonym Komisji  w dniu 

dzisiejszym. Następnie poprosił Przewodniczącego Komisji Inicjatyw, Planowania i Finansów 

o przedstawienie wypracowanych na tym posiedzeniu propozycji dotyczących składu 

osobowego zespołu. 

Przewodniczący Komisji Inicjatyw Planowania i Finansów Karol Bartoszek poinformował, że 

zaproponowano 3 osobowy skład Zespołu opiniującego kandydatów na ławników, tj. 

Sylwia Jurgiel – przewodnicząca Zespołu                                                      

Piotr Janeczko– członek Zespołu                                                                                                             

Piotr Strojek – członek Zespołu 

Innych propozycji nie zgłoszono. 

Radna Sylwia Jurgiel zapytała czy członkowie, którzy mają być w zespole wstrzymują się od 

głosu. Przewodniczący odpowiedział, że tak. Poinformował, że Rada Gminy opiniuje 

kandydata i ma na to ustalony termin. Opinia Komisji idzie do uzgodnień z Komendą 



Powiatową Policji. Jeśli zostanie wydana opinia pozytywna to następnie odbędzie się 

głosowanie nad osobą, która wyraziła swój akces na ławnika.  

Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie powołania Zespołu opiniującego kandydatów na ławników..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Ryszard 

Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, Joanna 

Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Piotr Janeczko, Sylwia Jurgiel, Piotr Strojek 

 

Uchwała nr LVIII.330.2023 w sprawie powołania Zespołu opiniującego kandydatów na 

ławników została podjęta.  

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

8. Uchwała w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Gminie Białośliwie. 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 

dzisiejszym. Rada jest zobowiązana w tym momencie musi zmienić podjętą przez siebie 



poprzednią uchwałę w związku ze zmianą podstawy prawnej. Jest to główny powód podjęcia 

tej uchwały.  

Po czym otworzył dyskusję nad projektem uchwały. Do dyskusji nikt się nie zgłosił, w związku 

z tym Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków 

Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie Białośliwie..  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Sylwia Jurgiel, Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, 

Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard 

Wolny 

Uchwała nr LVIII.331.2023 w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie Białośliwie została podjęta jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

9. Uchwała w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego przez dzieci objęte wychowaniem przedszkolnym w Samorządowym 

Przedszkolu „Mali Odkrywcy” w Białośliwiu prowadzonym przez Gminę Białośliwie. 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 

dzisiejszym. Jest to opłata, którą ponoszą rodzice za ponad normatywny, czyli ustawowy okres. 

Ta opłata za każdą godzinę rozpoczętą wynosi w tej chwili 1,30 zł.  Po czym otworzył dyskusję 



nad projektem uchwały. Do dyskusji nikt się nie zgłosił, w związku z tym Przewodniczący 

zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego przez dzieci objęte wychowaniem przedszkolnym w Samorządowym 

Przedszkolu „Mali Odkrywcy” w Białośliwiu prowadzonym przez Gminę Białośliwie.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Sylwia Jurgiel, Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, 

Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard 

Wolny 

Uchwała nr LVIII.332.2023 w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie  

z wychowania przedszkolnego przez dzieci objęte wychowaniem przedszkolnym  

w Samorządowym Przedszkolu „Mali Odkrywcy” w Białośliwiu prowadzonym przez Gminę 

Białośliwie została podjęta jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

 10. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący zakomunikował, że porządek obrad został w całości wyczerpany. Podziękował 

wszystkim za udział i zamknął LVIII sesję Rady Gminy Białośliwie. 

 

 

 



                                                                                  Przewodniczący 

                                                                             Rady Gminy Białośliwie 

                                                                                Krzysztof Sonnenberg 

  

 

Przygotował(a): Agnieszka Maternowska 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


